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BRMG-KPGiM-III.0012.10.2014 

 
Protokół Nr 75-10/2014 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 24 czerwca 2014 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w Sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 75 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie zaproponował wprowadzić do porządku obrad Komisji następujące 
tematy: 

 
1. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 

uŜyczenia lokalu uŜytkowego, zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wita 
Stwosza 73 - pokoje nr 20 i nr 23 – na rzecz Fundacji Miki Centrum 
Międzynarodowego Centrum Spotkań i Rehabilitacji MłodzieŜy – na kolejne 2 
lata.  
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.1. 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego… 

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.2. 

 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego…  

 Ustawa o ochronie danych osobowych 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.3. 

                                                  
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego...       

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.4. 

                                            
5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego…  

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.5. 

 
6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu  przy ul. Sandomierskiej  w Gdańsku … 
 

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.6. 
 
7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przedłuŜenia terminu spłaty naleŜności z tytułu najmu lokalu uŜytkowego … 
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady Komisji 
w punkcie 7.7. 
 

Nie było uwag ze strony członków Komisji do tak zaproponowanego porządku, 
wobec powyŜszego przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
następującego porządku: 

 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2014 – 2040 – w zakresie działania Komisji - druk nr 1317.   

        Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 1318.  

        Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Informacja w sprawie odbioru odpadów komunalnych z terenu Głównego 
Miasta, ze szczególnym uwzględnieniem okresów świątecznych oraz po 
róŜnego rodzaju organizowanych imprezach. 

          Przedstawia: Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku 
 

4. Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska za rok 
2013.  

        Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVI/501/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 grudnia 2003 r. w sprawie 
zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk 
a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, 
Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk 
wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego transportu 
lokalnego – druk nr 1303. 

        Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta Sopot zadania 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 
6 w Gdyni - druk nr 1308.   

         Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, zlokalizowanego w 
Gdańsku przy ul. Wyzwolenia 49 – na rzecz Stowarzyszenia Nowy Port 
Sztuki z przeznaczeniem na realizację celów statutowych.  

          Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7.1. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 
uŜyczenia lokalu uŜytkowego, zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. 
Wita Stwosza 73 - pokoje nr 20 i nr 23 – na rzecz Fundacji Miki 
Centrum Międzynarodowego Centrum Spotkań i Rehabilitacji 
MłodzieŜy – na kolejne 2 lata.  

             Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego… 

              Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
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7.3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

 
7.4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

    Ustawa o ochronie danych osobowych 
                                 

7.5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

7.6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu  przy ul. Sandomierskiej  
w Gdańsku   

   Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
    Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

7.7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie przedłuŜenia  terminu spłaty naleŜności z tytułu najmu lokalu 
uŜytkowego…..   

  Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
                                                          

8. Wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Głosowanie: 
PowyŜszy porządek obrad został przyjęty 4 głosami za - jednogłośnie. 
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Punkt – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 – 
w zakresie działania Komisji - druk nr 1317. Oryginał druku nr 1317 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2014 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.190.2014 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1317- w zakresie 
działania Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 - druk nr 1317– 
w zakresie działania Komisji.  
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1317 - w zakresie działania Komisji.               
Opinia Nr 75-10/427/65/2014 
 

 
Punkt – 2. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – w zakresie działania Komisji - 
druk nr 1318. Oryginał druku nr 1318 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z czerwca 2014 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.191.2014 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1318- w zakresie 
działania Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
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budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok - druk nr 1318 – w zakresie działania 
Komisji.  
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 1318 - w zakresie działania Komisji.                     
Opinia Nr 75-10/428/66/2014 
 
 
 

Punkt – 3. 
Informacja w sprawie odbioru odpadów komunalnych z terenu Głównego Miasta, 
ze szczególnym uwzględnieniem okresów świątecznych oraz po róŜnego 
rodzaju organizowanych imprezach. 
Przedstawia: Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Jeśli chodzi o gospodarkę odpadami komunalnymi Głównego i Starego Miasta, mamy 
zawartą umowę ze spółką SITA (wcześniej PRSP), która została wykupiona przez 
koncern. W chwili obecnej według regulaminów zobowiązani jesteśmy do odbioru 
odpadów minimum 3 razy w tygodniu. Ze względu na to, Ŝe jest to specyficzne 
miejsce, ustaliliśmy z wykonawcą, Ŝe odbiory odpadów są sześć razy w tygodniu. 
Rozumiem przez to, Ŝe raz na dobę przyjeŜdŜa śmieciarka, Ŝeby te śmieci zabrać. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Potwierdzam. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Oczywiście, jeśli punkt gromadzenia odpadów jest indywidualny, to tyle razy 
śmieci są odbierane, ile przedsiębiorca zadeklarował, Ŝeby wywozić mu odpady. Od 
weekendu majowego, kiedy mieliśmy spiętrzenie dni świątecznych ( od 1 maja- 
czwartek - dzień świąteczny, 2 maja- piątek – dzień roboczy, 3 maja – sobota – 
dzień wolny, 4 maja – niedziela –dzień wolny). Był to specyficzny układ, nie 
mogliśmy realizować usług z uwagi na to, Ŝe Zakład Utylizacyjny był nieczynny, a 
ponadto były dni świąteczne. Mając jednak na uwadze, Ŝe jest ta niedogodność, 
dnia 1 maja, firma SITA Stare Miasto oczyściła z nieczystości, a w poniedziałek, no 
były takie reperkusje, Ŝe tych odpadów było zbyt duŜo. No niestety, to jest taki 
specyficzny okres i z tym musieliśmy się pogodzić, Ŝe w poniedziałek, przez cały 
dzień wywózka odpadów w tym rejonie była realizowana.  
 
Mając na uwadze szczególne miejsce podjęliśmy decyzję z dyrektorem Kotłowskim, 
Ŝe porozmawiamy z SITĄ i wymusimy na nich, no niestety juŜ to poza umową, Ŝe 
odbiór odpadów od 18 maja będzie równieŜ w niedzielę. SITA po negocjacjach 
przychyliła się i od tego momentu odpady odbierane są równieŜ w niedzielę. Te 
odpady są, no niestety niezgodnie z przepisami odwoŜone na bazę, czekają do 
poniedziałku w kontenerach, i dopiero w poniedziałek je wywozimy na wysypisko.  
 
Mieliśmy nieładny przypadek na ul. Ławniczej, tam jest skomplikowana sprawa z 
własnością gruntów, gdzie mieście się PGO (punkt gromadzenia odpadów). Grunty 
te są przejęte przez zarządcę, spółkę Pomeranię, która nie dogadała się z 
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właścicielami, zarządcami okolicznych nieruchomości i zobowiązała nas do 
usunięcia pojemników w terminie dwutygodniowym w miesiącu czerwcu. Po długich 
pertraktacjach nie przychylili się do tego i 15 maja mieliśmy pierwszą reperkusję, 
czyli jeden pojemnik na odpady suche 660 l., i jeden pojemnik na mokre i cały PGO 
zasypane odpadami, bo zarządcy nieruchomości, mieszkańcy, sklepy nie 
zareagowały na pismo przesłane przez Pomeranię i ogłoszenia zamieszczane w PGO 
i te odpady tam zrzuciły na ziemię. Jednorazowo, jeszcze w tę niedzielę 
zorganizowałem akcję, wezwałem StraŜ Miejską.  Oni spisali protokoły, rachunki 
zostały odnalezione i przekazane, zgodnie z kodeksem wykroczeń, i swoją 
procedurę przeprowadzają. Niemniej odpady te w niedzielę zostały usunięte. Mam 
na to fotograficzną dokumentację. W następnym tygodniu, czyli teraz do obecnego 
weekendu były prowadzone w dalszym ciągu pertraktacje z Pomeranią, i w piątek 
udało się wymusić na Pomeranii wstawienie do tego PGO czterech pojemników po 
1100 litrów. Odpady te juŜ teraz zostały lepiej zagospodarowane, ale niestety 
widzimy nadal nadwyŜkę odpadów w stosunku do ilości pojemników. W 
poniedziałek inspektor nadzoru ponownie zadzwonił i prowadzimy rozmowy w celu 
dalszego uzupełnienia PGO w pojemniki, abstrahując od tego, Ŝe zarządca musi 
wyegzekwować od tych, którzy korzystają z jego nieruchomości, z tego PGO do 
gromadzenia odpadów, dlatego, Ŝeby w jakiś sposób zapłacili mu za korzystanie z 
tego punktu. Jest chęć współdziałania z nami tego zarządcy i myślę, Ŝe te problemy 
zostaną rozwiązane. 
 
W innych miejscach w mieście te niedzielne wywozy odpadów działają i nie ma 
jakichś drastycznych przesypów śmieci i skarg z tym związanych. JeŜeli ze strony 
Komisji są jakieś uwagi, to chętnie posłucham. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jak jest rozwiązana sytuacja na Głównym Mieście, chodzi mi głównie o 
gastronomię, w tym stałe punkty gastronomiczne, typu np. restauracje, i punkty, 
których nie nazwałbym lokalami tymczasowymi, ale np. lokale typu kebab, szybkiej 
obsługi itd. jak to wygląda, jeśli chodzi o podpisane umowy na wywóz odpadów? Z 
tego, co się orientowałem, to tam większość w ogóle nie rozlicza się osobiście, 
tylko rozlicza się w ramach wspólnoty, czyli nie, jako przedsiębiorcy, tylko, jako 
najemca lokalu we wspólnocie deklaruje ilość odpadów. Czy to jest problem? Czy 
naleŜałoby to zmienić, czy pozostać przy rozwiązaniu, które obecnie jest?  
 
Czy Państwo, w związku z tym, Ŝe jest jednak deklaracja, którą wspólnota 
zadeklaruje, czy przez ten rok prawie obowiązywania tej reformy, tego nowego 
systemu, za który ZDiZ jest odpowiedzialny? Czy były kontrole i w związku z tym 
były jakieś domiary, Ŝe ten strumień śmieci był większy niŜ deklarowany? Czy 
państwo w związku z tym wysyłaliście jakieś pisma, Ŝeby zwiększyli pojemniki, 
zmienili deklaracje itd.? 
 
Jak działa kwestia infolinii? Jak Państwo działacie, jeśli chodzi o skargi? Po 
wyniknięciu tego problemu w długi weekend miałem problem, Ŝeby gdziekolwiek 
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uzyskać informację, gdziekolwiek się dodzwonić. Nie było moŜliwości nawet tego, 
Ŝeby te wspólnoty wskazały miejsce, gdzie jest najbliŜszy kontener ze śmieciami. 
Po prostu wszelkie linie, albo w ogóle nie odpowiadały, albo kierowały zupełnie 
gdzieś jeszcze indziej, i potem po prostu teŜ był głuchy telefon.  
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Jeśli chodzi o gospodarkę odpadami, od właścicieli nieruchomości 
niezamieszkałych, to w chwili obecnej mamy uchwalone regulaminy czystości, 
metodę rozliczania oraz stawki, czyli oni rozliczają się od pojemników, jeśli 
składają deklaracje indywidualnie. Natomiast, jeśli zarządcy nieruchomości 
korzystają ze wspólnego pojemnika, mają obowiązek złoŜenia deklaracji włącznie z 
nieruchomością zamieszkałą i wtedy w ich imieniu deklarację składa zarządca.   
 
JeŜeli chodzi o wielkość zadeklarowanych odpadów, to korzysta on z norm, z 
załącznika do uchwały regulaminu o czystości i tam dla poszczególnych klientów są 
określone minimalne normy. Te normy i stawki, jak pamiętamy na wniosek 
przedsiębiorców były trochę zliberalizowane. W chwili obecnej te normy, jeśli 
chodzi o metropolię są jedną z niŜszych w regionie. Te normy są bardzo korzystne 
dla przedsiębiorców. Przedsiębiorcy oczywiście deklarują, jedni większe pojemniki, 
drudzy tylko do minimalnych norm, i jeŜeli mają osobne PGO, to, jako miasto 
moŜemy stwierdzić, Ŝe się nie zgadza ilość wytworzonych odpadów z ilością 
zadeklarowanych. Tak było np. z restauracją Sfinks, gdzie w miesiącu czerwcu, 
osobiście tę kontrolę przeprowadziłem i stwierdziliśmy, Ŝe pojemniki nie 
wystarczały im dla ilości odpadów, jakie wytwarzał ten lokal. Podjęliśmy decyzję o 
zamówienie większej ilości pojemników. Jeśli odbywa się to poprzez kamienicę, w 
której działa lokal jest sytuacja trudniejsza, poniewaŜ zdiagnozowanie faktycznej 
ilości produkcji odpadów będzie musiało się odbyć na podstawie monitoringu 
wynoszonych odpadów z nieruchomości, czyli z części zamieszkałej i z części, w 
której jest restauracja i wtedy zaczynają się problemy kontrolne. Jeśli byśmy 
chcieli rozbić, Ŝe przedsiębiorca złoŜy osobną deklarację, a kamienica zamieszkała 
osobną, i trzeba do zadeklarowanych ilości podstawić osobne pojemniki, to jest 
problem, bo na Starym i Głównym mieście mamy małą ilość miejsc do tworzenia 
Punktów Gromadzenia Odpadów( PGO). Dla niektórych nieruchomości takich miejsc 
po prostu nie ma, na tego typu działalność, i oni korzystają… 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie Rafale, na temat. Czyli tak. Tam, gdzie są punkty handlowe, nie są lokalami 
stałymi, tam muszą się wykazać, oczywiście miejscem pozbywania się odpadów, 
czyli muszą się oświadczyć, w której wspólnocie, bądź, w którym lokalu mają swój 
punkt gromadzenia odpadów, bo to jest jakby warunek, bo to nie są lokale stałe. 
Jeśli chodzi o prawidłowości w zadeklarowaniu ilości odpadów w lokalach 
gastronomicznych, ZDiZ takich nieprawidłowości nie stwierdził. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A przed chwilą pan powiedział o restauracji Sfinks, Ŝe tam nieprawidłowości były. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie stwierdził, co do prawidłowości zadeklarowanych odpadów, bo nie było takiej 
sprawy, Ŝe deklaracja nieprawidłowo została złoŜona. Natomiast to, co pan 
kierownik mówił, to jest problem podrzucania odpadów. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Proszę to wyjaśnić, bo czegoś tu nie rozumiem. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Moja działalność będzie tu dobrym przykładem. Przez okres jesienno-zimowy 
deklaruję pojemnik 1100 litrów. Zgłoszenie od 15 czerwca, lipiec, sierpień, 
wrzesień deklaruję dwa pojemniki po 1100 litrów, ale na podwórku, gdzie jest cały 
kwadrat budynków, w sumie pojemników jest 6 sztuk. Czyli w sezonie jest więcej 
pojemników. Jest problem, bo podwórka są otwarte i jest podrzucanie śmieci. 
Podam przykład. Obok Parlamentu jest kebab, dalej jest drugi kebab, i oni nie 
mają pojemników, oni wszystko wrzucają do naszych pojemników. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Co to znaczy nie mają pojemników? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jak mogą mieć pojemniki na odpady, jeśli na zapleczu jest teatr? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe jakiś punkt odpadów mają, Ŝeby swoje odpady wyrzucać? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Oni muszą wskazać, gdzie te odpady będą wyrzucać. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest jeszcze niewielki problem, ale przypadek był taki, Ŝe z tego kwartału 
mieszkań, w jakimś mieszkaniu robiony był remont i przez noc zawalili nam trzy 
kontenery gruzem, kto to ma pilnować. ZDiZ tego nie upilnuje, bo przy kaŜdym 
śmietniku musiałby stać człowiek, straŜnik. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Firma przewozowa nie powinna wywieźć takich odpadów z gruzem. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Wywiozła, bo były przywalone innymi odpadami. Natomiast domyślam się, kto to 
mógł zrobić, wybieram się do tej osoby, ale to są takie przypadki, podrzucanie 
odpadów na Starówce. Dopóki nie będzie pozamykanych podwórek, zrobionych 
odpowiedniej wielkości punktów gromadzenia odpadów, dopóty będą problemy. 
Jako wspólnota, jako pierwsi podjęliśmy uchwałę o wykupie podwórka. Mówię na 
swoim przykładzie. Gdy będziemy mieli zamknięte podwórko, to będzie moŜna 
urządzić PGO z prawdziwego zdarzenia, w tym przedsięwzięciu będzie, o ile dobrze 
pamiętam 5 zarządców. Natomiast jest to problem generalny, który polega na tym, 
Ŝebyśmy pozamykali podwórka, wtedy nam nie będą podrzucali śmieci.  
 
Teraz juŜ mniej wywoŜą śmieci do lasów, bo w nocy podjedzie na podwórko, 
wyrzuci do kontenera, bo w nocy tego kontenera nikt nie pilnuje, a na podwórko 
kaŜdy moŜe wjechać.  
 
Powinniście mieć jeszcze większe zachęty, Ŝeby podwórka na Starym Mieście były 
wykupywane przez wspólnoty, moŜe z pieniędzy unijnych, Ŝeby te wspólnoty 
zachęcić, pomóc im finansowo. Kiedy podwórka będą pozamykane, wtedy się 
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problem rozwiąŜe, bo nikt obcy na takie podwórko nie wjedzie. Powinna być 
większa mobilizacja ze strony miasta, jeśli miasto chce mieć przyzwoite podwórka, 
Ŝeby PGO były z prawdziwego zdarzenia, powinny być większe zachęty dla 
mieszkańców, Ŝeby mieszkańcy sami sobie takie podwórka zagospodarowywali. 
        
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest realizowany program współpracy Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych, równieŜ na Głównym Mieście, i jest realizowany osobny program 
budowy osobnych punktów gromadzenia odpadów. Te dwa programy powinny 
spowodować, Ŝe ten problem zmniejszy się. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Wtedy teŜ kładziemy nacisk na administratorów, chodzi o wynajmowanie lokali w 
sezonie, bo np. w Letnicy, my nie mamy informacji, Ŝe nieruchomość z 20 osób 
nagle ma 40 osób, i w związku z tym jest zwiększona liczba odpadów. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
PrzecieŜ w Gdańsku metry wytwarzają ilość odpadów? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Tak, ale fizycznie osoby wytwarzają ilości odpadów, i zarządcy muszą nam 
zgłaszać, Ŝe potrzebują więcej pojemników dodatkowych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pojemników zawsze będzie za mało. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Zacznijmy od tego, Ŝe przedsiębiorca nie weźmie na siebie dodatkowych kosztów, 
dodatkowych opłat, jeŜeli moŜe zadeklarować jak najmniej, to zadeklaruje jak 
najmniej. Najbardziej zastanawia mnie ta kwestia, Ŝe są podobno lokale, które w 
ogóle nie deklarują nic, z tego, co powiedział pan przewodniczący. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie powiedziałem, Ŝe nic nie deklarują, powiedziałem, Ŝe są przedsiębiorcy, którzy 
nie mają punktów gromadzenia odpadów. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pytanie w związku z tym mam takie. Kto coś takiego ma nadzorować w Gdańsku? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
StraŜ Miejska. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
StraŜ Miejska, ale chyba dopiero wtedy, gdy ktoś zgłosi taką interwencję. MoŜe 
dobrze byłoby zrobić przed sezonem jedną, dwie akcje, Ŝeby straŜnicy odwiedzili 
te lokale i sprawdzili, czy mają deklaracje, umowy itd. na wywóz śmieci, i gdzie je 
np. składują. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zrobimy akcję pod kątem tych małych lokali gastronomicznych, no, bo całego się 
nie da. 
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Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
DuŜe restauracje siedzą w kamienicach, i zarządcy nie pozwalają sobie na to, Ŝeby 
restauracja nie płaciła, bądź nie miała punktu gromadzenia odpadów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To nie zarządcy, to mieszkańcy pilnują, bo miałem zapytanie, z innej kamienicy w 
moim podwórku, ile, jako restaurator deklaruję śmieci, i ile płacę za śmieci. Gdy 
powiedziałem, Ŝe 700 złotych miesięcznie, to byli bardzo zdziwieni. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze, ale z tego, co zrozumiałem, to w sezonie lokal deklaruje dodatkowy 
pojemnik, ale on się fizycznie nie pojawia, bo nie ma miejsca, Ŝeby go tam 
postawić?  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Płacę za dodatkowy pojemnik. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
No, ale jak 6 pojemników stało, to 6 pojemników stoi. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli mają jeden punkt gromadzenia odpadów, to od wspólnoty zaleŜy, jaki układ 
pojemników zastosuje. Natomiast, co innego wyliczenie opłaty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie panie dyrektorze, tu się z panem nie zgadzam. Tłumaczę jeszcze raz. Punkty 
odbioru odpadów są za małe. Nie mieszczą więcej kontenerów, Ŝeby wszystkie 
śmieci zebrać, tyle, ile powinno być. Ale, jeŜeli na Starówce, na moim podwórku 
jest codziennie odbiór, siedem razy w tygodniu, no to automatycznie rotuje tą ilość 
kontenerów. Tu temat zamyka się częstotliwością wywozu odpadów. JeŜeli mam, 
załóŜmy dwa pojemniki, i dwa razy w tygodniu wywóz deklarowany. Ale, jeŜeli 
wywoŜą te pojemniki 7 razy w tygodniu, to te pojemniki słuŜą równieŜ dla innych 
mieszkańców, bo nie stoi ich siedem, tylko dwa, ale częstotliwość jest większa. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W ogóle się w tym pogubiłem. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Pan przewodniczący sugeruje, Ŝe mnie trzeba dostawiać dodatkowego pojemnika, 
tylko jest zwiększona częstotliwość wywozu tych śmieci. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Początkowo wywóz odbywał się 3 razy w tygodniu, a teraz wywoŜą 7 razy w 
tygodniu. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
I tak i tak częstotliwość wywozu musi być większa. 
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Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
śeby zrobić to, o czym pan myśli, to kaŜdy przedsiębiorca powinien mieć swój 
punkt gromadzenia odpadów, co nie jest moŜliwe na Głównym Mieście, bo nie ma 
tyle miejsca, więc musimy to nadrabiać częstotliwościami wywozu, Ŝeby miasto w 
tym miejscu wyglądało znośnie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Powiem inaczej. Siedem pojemników powinno być wywoŜonych 3 razy w tygodniu, 
czyli 21 kontenerów, a jest 7 razy trzy kontenery, więc częstotliwością jest to 
zmienione. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Poza tym, to jest chyba teŜ uzasadnione z uwagi na przepisy sanitarne, bo lepiej 
częściej wywozić, niŜ miałyby te pojemnik stać, kisnąć i śmierdzieć. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
W regulaminie musimy zmienić, Ŝe wywoŜenie odbywa się przez cały tydzień, bo na 
dzień dzisiejszy mamy zapis, Ŝe wywoŜenie odbywana się przez tydzień oprócz 
świąt i niedziel, więc tutaj dobra wola współpracy powoduje, Ŝe to wywoŜenie 
odbywa się równieŜ w niedzielę. Natomiast w przyszłości trzeba się zastanowić nad 
tym, Ŝeby otworzyć w niedzielę Zakład Utylizacyjny, ale to będzie równe z tym, Ŝe 
i tam teŜ trzeba będzie ponosić dodatkowe koszty utrzymania, czyli jeden dzień 
pracy ZU więcej, obsada ludzi, maszyn itd. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
No chyba lepiej przedłuŜyć funkcjonowanie ZU, niŜ mieć syf w rejonie śródmieścia 
Gdańska? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Jeśli chodzi o infolinię, to spotykam się z informacjami, Ŝe mieszkańcy dzwonią na 
telefony alarmowe, a od lipca 2013 roku mamy infolinię (58) 731-64-64, na którą 
przyjmujemy zgłoszenia w sprawie gospodarki odpadami. Tam zatrudnione są trzy 
osoby, i jeŜeli się tam zgłaszamy, to wszystkie zgłoszenia idą do naszego 
zestawienia internetowego, które później jest obrabiane przez inspektorów 
nadzoru i mam świadomość, Ŝe czasami ktoś moŜe się nie wpasować w telefon i 
wtedy się nie odbiera, ale generalnie nie widzę takiej moŜliwości, Ŝeby dzwonić na 
ten numer i nie móc się połączyć, Ŝeby ktoś nie odebrał. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Nie wiem, czy te osoby dzwoniły na ten numer, ale skierowałem te osoby na 
państwa stronę czyste miasto Gdańsk, i rozumiem, Ŝe ten numer tam od razu bije 
po oczach, gdy się otworzy tę stronę? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Ludzie próbują wejść przez stronę ZDiZ, i tam przez kontakty… 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Nie, nie. Powiedziałem, Ŝe stronę Czyste Miasto Gdańsk. Klientowi chodziło o 
ustawianie kontenerów na Głównym Mieście. Natomiast, nie pamiętam, o jaką to 
chodziło ulicę, ale proces dochodzenia do tego, Ŝeby ktoś się tym zajął był bardzo 
długi, bo dzwonił w kilkanaście miejsc, później ktoś przełączał dalej itd. itd. 
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Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Nie ma takiej moŜliwości, Ŝeby z infolinii były przekierowania dalej. W infolinii nie 
ma przekazywania telefonów. W infolinii jest system zestawienia spraw, a później 
inspektor nadzoru sprawdza i obrabia te zgłoszenia. Natomiast, czy to jest sprawa 
dostawienia pojemników, to sprawdza, czyj to jest rejon, czy fizycznie jest to 
moŜliwe, Ŝeby dostawić pojemnik, czy być moŜe trzeba zwiększyć częstotliwość, a 
jeśli zajdzie potrzeba, to idzie w teren i sprawdza, nie ma przekazywania. Ten ktoś 
musiał zadzwonić na zwykłe numery działowe, i te osoby próbowały im pomóc, 
Ŝeby przekazać sprawy do odpowiedniej. Najczęściej tj. zadzwonienie na centralę 
telefoniczną ZDiZ i panie z centrali próbują gdzieś połączyć z inspektorem, czy z 
kimś, a nie zawsze moŜe inspektor odebrać, bo jest np. w terenie. Na naszej 
stronie teŜ są maile. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czy jesteście Państwo w stanie zaopatrzyć wspólnoty w materiał informacyjny, 
ulotki, Ŝeby był widoczny numer infolinii, czy adres mailowy? 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Przyznam, Ŝe taki materiał został przeze mnie przygotowany na przełomie lutego i 
marca, i w chwili obecnej moŜe będzie juŜ drukowany, bo biuro informacji te 
materiały od nas dostało. Tam są informacje o utrzymaniu punktów gromadzenia 
odpadów, o tym jak zbieramy liście, o linki … 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Chodzi mi o ten numer telefonu, tej infolinii… 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
To wszystko przekazałem. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
To jest taka ksiąŜeczka, a chodzi mi o to, Ŝeby to był ona zasadzie telefony 
alarmowe, czy coś w tym rodzaju. Gdyby się zdarzyła sytuacja taka, Ŝe jest długi 
weekend, a przez sezon, czy jakąś większą imprezę, czy jarmark, czy cokolwiek 
innego… 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
To jest specyficzne, i o tym musimy porozmawiać, bo np. Jarmark Dominikański 
jest komercyjną imprezą, a te imprezy są poza systemem. Organizatorem JD są 
Międzynarodowe Targi Gdańskie i ten organizator musi zamówić komercyjnie 
pojemniki dla tej imprezy. Prawdopodobnie będzie to z firmą SITA, ale te 
uzgodnienia będą poza nami, czyli poza ZDiZ, bo ta imprezę będzie obsługiwała 
firma MTG. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze, jeśli po weekendzie rano w czasie trwania JD pojawią się przesypane 
pojemniki, będą góry śmieci, to gdzie będą mieli dzwonić. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Do MTG. 
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Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Dzwoni do MTG, bo to on jest organizatorem. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale nie kaŜdy wie i musi wiedzieć, Ŝe Jarmark Dominikański organizuje MTG. 
Zwykły człowiek nie będzie szukał MTG. Będzie szukał ZDiZ, bo to on odpowiada za 
system gromadzenia odpadów. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
W zeszłym roku przeŜyliśmy JD i myślę, Ŝe w tym roku teŜ damy sobie radę. Tak, 
jak wspomniałem, prawdopodobnie SITA tę imprezę będzie obsługiwała, im zaleŜy 
na dobrym wizerunku i myślę, Ŝe to nie będzie problemem. Jeśli coś zauwaŜymy, to 
szybko to wyprostujemy, jesteśmy w stałym kontakcie, tak samo było w tę 
niedzielę. Wystarczy jeden telefon do odpowiedniego człowieka i śmieciarka 
podjechała na ulicę Ławniczą i zebrane zostały odpady w niedzielę. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Chodzi mi o to, Ŝeby kaŜdy mieszkaniec wiedział, Ŝe jest taki numer i jak 
zadzwoni, to sprawa zostanie załatwiona. Chodzi mi o to, Ŝeby Główne Miasto 
rzeczywiście było wizytówką, i jeśli wspólnota, czy sam mieszkaniec zauwaŜa, Ŝe 
pojemniki są przepełnione i trzeba je wywieźć, to ma numer i zadzwoni w 
odpowiednie miejsce, Ŝeby ten mieszkaniec miał świadomość, Ŝe jest taki numer i 
jak zadzwoni, to się sprawa zajmą i problem zostanie rozwiązany, bo wszystkim 
nam na dobrej wizytówce miasta zaleŜy. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Chciałem teŜ powiedzieć, ze mamy ten jeden odbiór dziennie i on w chwili obecnej 
zaspakaja potrzeby Głównego Miasta. Nie sądzę, Ŝeby aŜ tak dramatycznie wzrósł 
strumień odpadów. Specjalnie skontrolowaliśmy ile jest odpadów w poniedziałek, i 
po odbiorze niedzielnym w niektórych miejscach nie trzeba odbierać odpadów, bo 
pojemniki zaledwie w połowie są wypełnione odpadami, i czuję, Ŝe mamy nadal ten 
bufor bezpieczeństwa w tych pojemnikach, Ŝe nie będzie to reklamowane. JeŜeli 
będzie inaczej, będziemy reagować natychmiast. Tutaj nie obawiam się 
problemów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
MoŜe powiem tak. Krótka piłka. Wysłać do wszystkich zarządców informację, i Ŝeby 
oni we własnym zakresie zrobili plakietki, gdzie interweniować w sprawie śmieci. 
 
Pan Rafał Jaworski, Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ 
Zarządcy omijają infolinię, ta infolinia ma być dla człowieka, który zgłasza 
jednorazowy problem. Zarządcy nieruchomości dzwonią bezpośrednio do 
inspektora. Współpraca jest dosyć ścisła. Oczywiście, jeśli zarządca chce 
współpracować, bo są zarządcy, którzy tak naprawdę są tylko z nazwy zarządcami, 
bo oni biorą kasę, a wcale się nie angaŜują w te regulacje, bardziej my zarządzamy 
gospodarką odpadami na ich nieruchomości niŜ oni się angaŜują. 
Infolinia jest. Trzy osoby siedzą i odbierają telefony. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie dyrektorze. Niech StraŜ Miejska chodzi i sprawdza, czy przedsiębiorca ma 
umowę na wywóz śmieci? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
StraŜ Miejska, chociaŜ raz powinna się przejść, i sprawdzić, czy te punkty 
gastronomiczne mają podpisane umowy, moŜna to sprawdzić np. faktura za wywóz 
śmieci. Niech się raz przejdą, mają wolne moce przerobowe, a nie stoją na 
rogatkach, bezcelowo chodzą. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przejdą się. Pójdzie polecenie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Więcej pytań w tym punkcie nie ma. Dziękujemy bardzo za przekazaną informację. 
Zamykam ten punkt, przechodzimy do następnego punktu obrad Komisji. 
 

Punkt – 4. 
Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska za rok 2013.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Szanowni Państwo. Jak co roku przedkładamy sprawozdania finansowe spółek, w 
których miasto Gdańsk ma akcje bądź udziały. Tych spółek jest 26, z czego 10, to 
są spółki komunalne, czyli takie, w których miasto ma 100% udziałów bądź akcji. I 
na tych spółkach właśnie się skoncentruję.  
 
OtóŜ majątek, tych spółek, czyli suma bilansowa łącznie to około 4 miliardów 
złotych, czyli kwota znacząca. Jeśli chodzi o wyniki finansowe, to 9 z tych spółek 
zarówno w roku 2012, jak i w roku 2013 miało zyski, mniejsze lub większe, a jedna 
spółka straty. Chodzi o BIEG, co jest rzeczą oczywistą ze względu na kwotę 
zadłuŜenia. O ile łącznie zyski 9 spółek i straty BIEG mieliśmy saldo w 2012 roku 
prawie minus 4 miliony złotych, to w roku 2013, 9 spółek dawało 38 milionów 
złotych, a strata BIEG była 27 milionów złotych, czyli saldo jest plus 11 milionów 
złotych.  
 
Omówię teraz wyniki poszczególnych spółek: 
 
• Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna (GIWK) osiągnęła zysk w 

wysokości 27 milionów złotych, ale ten zysk wynika przede wszystkim z 
wyegzekwowanych kar umownych zakończonych kontraktów. Jest teŜ GIWK-owi 
potrzebny do obsługi poŜyczki z NFOŚiGW, którą ciągle spłaca. Ta poŜyczka jest 
coraz mniejsza, poniŜej 200 milionów złotych. 

 
• Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego (GARG) ma niewielki zysk, 3 miliony 

złotych. 
 
• Biuro Inwestycji Euro Gdańsk 2012 (BIEG), strata 27 milionów złotych, o której 

juŜ mówiłem, a i tak strata jest mniejsza niŜ w ubiegłym roku ze względu na 
niŜsze oprocentowanie. 
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• Spółki mieszkaniowe: Gdańskie Towarzystwo Budownictwo Budownictwa 
Społecznego, TBS „Motława – mają niewielkie dodatnie wyniki. 

 
• Zakład Utylizacyjny osiągnął zysk w okolicach 7 milionów złotych, i to teŜ są 

bardzo potrzebne pieniądze na projekty inwestycyjne, które ZU zamierza 
realizować. 

 
• Zysk Gdańskich Inwestycji Komunalnych (GIK) jest, jak co roku rzędu kilku 

tysięcy złotych, dosłownie jest on symboliczny, bo teŜ i ta spółka nie potrzebuje 
zysku. Ona funkcjonuje moŜna powiedzieć non profit.  

 
• Gdańskie Melioracje mają zysk rzędu 400 tysięcy złotych, i od 20 lat mają taki 

zysk, który stanowi 2-3% przychodów tej spółki. 
 

To jest bardzo obszerny materiał, który Państwo otrzymali. Sprawozdania 
finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska za rok 2013 - stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. Rozumiem, Ŝe analiza tego materiału tj. kwestia paru 
tygodni. Jest to oczywiście część sprawozdania. Dwa najwaŜniejsze sprawozdania, 
czyli bilans i rachunek zysków i strat. Te sprawozdania, które zawierają największy 
ładunek informacyjny. Są jeszcze sprawozdania z tytułu środków pienięŜnych, 
zestawienie zmian w kapitale własnym i dodatkowe informacje- objaśnienia. To 
jest najobszerniejszy dokument, kilkunastu, albo kilkudziesięciostronicowy. To na 
razie tyle. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dziękuję bardzo. Po raz kolejny mamy taką sytuację, Ŝe materiał na komisję 
otrzymujemy dzień przed posiedzeniem. Tak, jak pan powiedział zapoznanie się z 
tym materiałem, zagłębienie się, przeanalizowanie wymaga więcej czasu, dobrych 
kilka dni, a nie parę godzin przed Komisją, więc bardzo byśmy prosili, Ŝeby te 
materiały trafiały do nas wcześniej. 
Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Odpowiem Panu radnemu na ten zarzut. OtóŜ ustawowy termin składania 
sprawozdań, to 340 czerwca. Jeszcze kilka zgromadzeń się nie odbyło. Jeszcze 
cztery czy pięć spotkań jeszcze się nie odbyło i wówczas te sprawozdania zostaną 
zatwierdzone. Niektóre spółki mają zgromadzenia wcześniej, np. w kwietniu, w 
maju, ale tych kilka spółek jeszcze nie miało zgromadzeń. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W kolejnej kadencji Komisji trzeba ten temat proponować na miesiąc sierpień. 
Natomiast dzisiejsza dyskusja byłaby fikcją, bo nikt z radnych nie był w stanie się z 
tym materiałem zapoznać. Rozumiem, Ŝe podobnie, jak w zeszłym roku będzie 
moŜna kierować pytania droga mailową.  
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Oczywiście. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Na chwilę obecną interesuje mnie rachunek zysków i strat MTG. Jaka jest 
przyczyna spadku kosztów ogólnych zarządu MTG z 10 milionów do 5 milionów? 

 
Natomiast strata spółki BIEG, której strata jest równowaŜona zyskiem pozostałych 
spółek, co w wyniku końcowym powiedziała pan, Ŝe jest 11 milinów zysku. Czy pan 
liczy te zyski wspólnie, czy proporcjonalnie do udziałów? 
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Strata BIEG wyniosła 27 milionów złotych, natomiast wynik finansowy np. Zarządu 
Morskiego Portu z roku na rok jest coraz lepszy. Jeśli chodzi o pierwsze pytanie, 
odpowiedź zostanie udzielona w terminie późniejszym. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Mam dwa pytania. Pierwsze odnośnie spółki Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego. Jaki wpływ na wynik finansowy GARG miał wynik finansowy 
operatora stadionu? To jest wynik po włączeniu wyniku operatora? 
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Pytanie zapisałem, odpowiedź zostanie udzielona na piśmie w terminie 
późniejszym. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Drugie pytanie odnośnie spółki MTG. Myślę, Ŝe spadek kosztu ogólnego MTG był 
związany z tym, Ŝe w roku 2012 była większa powierzchnia uŜytkowa 
niewykorzystana i przypuszczam, Ŝe to, jako koszt ogólny zarządu się księguje. 
Podejrzewam, Ŝe wynajęli większą ilość powierzchni i dlatego te koszty spadły. 
Myślę, Ŝe odpowiedź szczegółową od państwa dostaniemy, ale do MTG mam teŜ 
inne pytanie. To był rok 2013, czyli ten naprzemiennie, co drugi rok, o ile dobrze 
pamiętam są organizowane targi TRAKO, które są dla targów dochodowe, i tam 
wynik na działalności podstawowej, czyli wynik na sprzedaŜy, tam ciągle minus 2,8 
miliona złotych. Jaki wpływ na wynik finansowy MTG miały Targi TRAKO? Czy były w 
roku 2013 organizowane? 
 
Co składa się na pozostałe przychody operacyjne MTG? Co to są za przychody 
operacyjne w wysokości 11.734.999,12 zł.  
 
Pan Jan Michalski, Wydział Polityki Gospodarczej, Referat Nadzoru 
Właścicielskiego 
Pytania zapisałem, odpowiedź zostanie udzielona na piśmie w terminie 
późniejszym. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej pytań. Zamykam ten punkt, przechodzimy do następnego punktu 
obrad Komisji. 
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Punkt – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVI/501/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 4 grudnia 2003 r. w sprawie zawarcia 
Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, 
Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą 
śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych 
w zakresie zbiorowego transportu lokalnego – druk nr 1303. Oryginał druku nr 
1303 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2014 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.176.2014 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1303. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/501/2003 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 4 grudnia 2003 r. w sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych 
pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz 
Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk wykonywania 
zadań publicznych w zakresie zbiorowego transportu lokalnego – druk nr 1303. 
 
 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1303. Opinia 
Nr 75-10/429/67/2014 
 
 

Punkt – 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta Sopot zadania bezpłatnego transportu i 
opieki w czasie przewozu dzieci zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących Nr 6 w Gdyni - druk nr 1308.Oryginał druku nr 1308 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2014 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.181.2014 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1308. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w sprawie przejęcia przez Miasto 
Gdańsk od Miasta Sopot zadania bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 
dzieci zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 6 w 
Gdyni - druk nr 1308.   
 
 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 1308. Opinia 
Nr 75-10/430/68/2014 
 
 

Punkt – 7. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. 
Wyzwolenia 49 – na rzecz Stowarzyszenia Nowy Port Sztuki z przeznaczeniem 
na realizację celów statutowych 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK.II.7152.1.106.2014.MZ.166241 
z dnia 16.06.2014r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, 
zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wyzwolenia 49 – na rzecz Stowarzyszenia 
Nowy Port Sztuki z przeznaczeniem na realizację celów statutowych.  
 
Głosowanie:  
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, 
zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wyzwolenia 49 – na rzecz Stowarzyszenia 
Nowy Port Sztuki z przeznaczeniem na realizację celów statutowych – na kolejne 
2 lata. Opinia Nr 75-10/431/69/2014 
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Punkt – 7.1. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia 
lokalu uŜytkowego, zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wita Stwosza 73 - 
pokoje nr 20 i nr 23 – na rzecz Fundacji Miki Centrum Międzynarodowego 
Centrum Spotkań i Rehabilitacji MłodzieŜy – na kolejne 2 lata.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK.II.7152.1.111.2014.JM.172387 
z dnia 23.06.2014r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, 
zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wita Stwosza 73 - pokoje nr 20 i nr 23 – na 
rzecz Fundacji Miki Centrum Międzynarodowego Centrum Spotkań i 
Rehabilitacji MłodzieŜy – na kolejne 2 lata. 
 
Głosowanie:  
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego, 
zlokalizowanego w Gdańsku przy ul. Wita Stwosza 73 - pokoje nr 20 i nr 23 – na 
rzecz Fundacji Miki Centrum Międzynarodowego Centrum Spotkań i Rehabilitacji 
MłodzieŜy – na kolejne 2 lata. Opinia Nr 75-10/432/70/2014 

 
Punkt – 7.2. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego  z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego… 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK-II.7140.1.903.2008.JH.168444 
z dnia 17.06.2014r.  stanowi załącznik nr 7 do protokołu.                                                       
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
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Punkt – 7.3. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego… 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK-II.7140.1.235.2012.JH.168351 
z dnia 17.06.2014r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu.                                                       
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
 
 

Punkt – 7.4. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego  z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK-II.7140.1.688.2005.JH.168365 
z dnia 17.06.2014r.  stanowi załącznik nr 9 do protokołu.                                                       
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

 
 

Punkt – 7.5. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK-II.7140.1.264.2012.JH.168399.  
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
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Punkt – 7.6. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Sandomierskiej  w 
Gdańsku …  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pismo: WGK-II.7123.167.2013.AW.172724 z 
dnia 24.06.2014r.  stanowi załącznik nr 11 do protokołu.                                                         
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 
 

 
 

Punkt – 7.7. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przedłuŜenia terminu spłaty naleŜności z tytułu najmu lokalu uŜytkowego … 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek. Pisma stanowią załącznik nr 12, 13 i 14 do 
protokołu 
 
Ustawa o ochronie danych osobowych 

 
Punkt – 8. 

Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony 
członków Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam 
posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:15. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs-Deyck 
Pracownik  
Biura Rady Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 


